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Protokół Nr XX/16  

z obrad XX Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady XX Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się  

24 listopada 2016 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 

w Suwałkach.   

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Grzegorz Mackiewicz. Obrady rozpoczęły się o godz. 14
00

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady powitał Komendanta Miejskiego 

Policji w Suwałkach - Pana podinsp. Jacka Tarnowskiego, Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach – Pana st. bryg. mgr inż. 

Bogdana Wierzchowskiego, Powiatowego Lekarza Weterynarii  

w Suwałkach – Pana Remigiusza Franciszka Kuleszę, Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Suwałkach – Panią Elżbietę Bednarko, 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki – 

Pana Mirosława Szczesnego, Kierownika Delegatury w Suwałkach 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Białymstoku, 

Komendanta Placówki Straży Granicznej w Rutce – Tartak – Pana mjr Michała 

Łangowskiego, w/z Naczelnika Urzędu Celnego w Suwałkach – Panią Annę  

Panek. 

Przewodniczący Rady powitał dyrektorów, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu suwalskiego: Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Suwałkach – Panią Teresę Dzienuć, Pana Stanisława Dziemiana – Dyrektora 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach, Dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych w Suwałkach – Pana Marka Dziemiana, Dyrektora Zespołu 

Szkół im. gen. L.M. Paca w Dowspudzie – Pana Jana Kazimierza Orłowskiego, 

Dyrektora Domu Dziecka w Pawłówce – Pana Waldemara Jerzego Pstrzoch, 

Dyrektora Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipniaku oraz Kierownika 

Zakładu Aktywności Zawodowej SOWA  w Lipniaku – Panią Bożennę Jadwigę 

Chmielewską, Skarbnika Powiatu – Panią Ewę Kamińską, Powiatowego 

Rzecznika Konsumentów – Panią Grażynę Kuklińską, Sekretarza Powiatu – 

Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Celinę Puchalską, Panią Grażynę Żukowską, 

Pana Konrada Charmuszko, Pana Stanisława Żukowskiego, Pana Ryszarda 

Kalinowskiego,  przedstawiciela Portalu Informacyjnego „Suwałki24.pl” – Pana 

Tadeusza Moćkun (Lista zaproszonych Gości – załącznik nr 1). 
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Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 14 radnych:  

 

1. Biłda Stefan 

2. Bukowski Rafał Konrad 

3. Burzyński Marian       

4. Chlebus Andrzej   

5. Gryszkiewicz Irena   

6. Kleszczewski Zbigniew    

7. Kowalewski Witold 

8. Łuniewski Artur    

9. Mackiewicz Grzegorz  

10. Mackiewicz Zbigniew   

11. Małachowski Sławomir  

12. Ołdakowski Szczepan  

13. Szwengier Stanisław   

14. Truchan Anna Danuta 

 

Nieobecny: 

1. Dziatkowski Marek 

       

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XIX sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Zapoznanie się z „Raportem o stanie środowiska województwa 

podlaskiego 2015” oraz „Informacją Podlaskiego Wojewódzkiego 

Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na terenie 
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powiatów: suwalskiego grodzkiego i suwalskiego ziemskiego w 2015 

roku”.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego „Programu 

współpracy Powiatu Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2017 r.” 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie powiatu suwalskiego, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Powiat Suwalski oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat  

i kosztów związanych z usuwaniem i przechowywaniem pojazdów.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2016 rok. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego  

na lata 2016 – 2025. 

14. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

15. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji.  

 

Propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad XIX Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo                    

był wyłożony w Biurze Rady Powiatu. Zapytał, czy są uwagi do treści 

protokołu.  

Uwag nie wniesiono. 
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Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad XIX Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach: 

 

za przyjęciem protokołu głosowało   - 14 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Protokół z obrad XIX Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzeń                     

w dniach 31 października, 14 listopada i 16 listopada 2016 r. Państwo Radni 

otrzymali w dniu dzisiejszym. 

Zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego sprawozdania. 

 Pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym: 

 

za przyjęciem sprawozdań głosowało             - 14 Radnych 

przeciwko                  -  0  

wstrzymało się od głosu                -  0  

 

 Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 3). 

 

Ad.5.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań.  

Interpelacji i zapytań nie wniesiono.  

 

Ad.6. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

 Przewodniczący Rady zamknął punkt z uwagi na jego 

bezprzedmiotowość.  
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Ad.7.  

Zapoznanie się z „Raportem o stanie środowiska województwa podlaskiego 

2015” oraz „Informacją Podlaskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska o stanie środowiska na terenie powiatów: suwalskiego 

grodzkiego i suwalskiego ziemskiego w 2015 roku”.  

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do Kierownika Delegatury  

w Suwałkach Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska  

w Białymstoku Pani Wiesławy Blusiewicz o kilka słów wprowadzenia do 

przedmiotowego punktu.  

Kierownik Delegatury w Suwałkach Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska w Białymstoku Pani Wiesława Blusiewicz przekazała, że 

stan jakości środowiska na terenie województwa podlaskiego w tym na terenie 

powiatu suwalskiego ziemskiego i suwalskiego grodzkiego jest od wielu lat na 

podobnym poziomie, czyli można powiedzieć, że na tle całego kraju jest 

zadowalający i w miarę stan wszystkich komponentów mieści się w granicach 

norm. Stan jakości powietrza oceniany jest w wielu komponentach i tutaj mamy 

przekroczenia. Będę mówiła może o tych tylko rzeczach, które są złe, natomiast 

pozostałe rzeczy może potraktujmy, że są w granicach dopuszczalnych norm, w 

dobrym stanie. Od wielu lat mamy do czynienia z przekroczeniem pyłu 

drobnego na terenie Miasta Suwałk, Powiatu Suwalskiego, które wchodzą w 

skład Strefy Podlaskiej  oraz przekroczone są stężenia dopuszczalne 

benzo(a)pirenu w  pyle i jest to spowodowane głównie niską emisją, która 

pochodzi ze spalania węgla, opału i wpływ na ten parametr mają również 

zanieczyszczenia komunikacyjne. Pozostałe wartości stężeń dopuszczalnych 

badanych wskaźników dwutlenku siarki, dwutlenku azotu, pyłu PM10, 

badanych w pyle związków, m.in. ołowiu, arsenu, kadmu są na terenie naszej 

strefy w granicach norm. 

W zakresie czystości wód zarówno powierzchniowych jak i podziemnych 

też są dość zadowalające wyniki jeśli chodzi o potencjał jednolitych części wód 

powierzchniowych. Jeżeli chodzi o ocenę wód powierzchniowych zarówno 

płynących i jezior to mamy tutaj od kilku lat nowy parametr oceniany który 

klasyfikuje większość naszych wód jako stan jednolitych części wód zły. A to ze 

względu na nową metodykę i przyjęty parametr oceny wód w zakresie 

parametrów biologicznych. Tutaj bardzo obniżają nam pomiar tych wód ilość, 

jakość ryb w naszych wodach. Kolejnym komponentem, który jest oceniany 

przez naszą delegaturę jest hałas komunikacyjny, przy drodze Nr 8 i tutaj też są 

od wielu lat przekroczenia, a badania robimy od 2008 roku i przy „ósemce”  w 

różnych miejscach to są na terenie Miasta trzy punkty: dwa na ul. Utrata i jeden 

na ul. Pułaskiego oraz wzdłuż drogi w Szypliszkach i tutaj są również 

przekroczenia od wielu lat dopuszczalnego poziomu hałasu. Pomimo 

podniesionej w 2003r. normy dopuszczalnej dla dróg. Robimy jeszcze pomiar 
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pól elektromagnetycznych, ale tutaj wartości dopuszczalne nawet w 10% nie są 

przekroczone.  

 

Do grona Radnych dołączył Radny Marek Dziatkowski. W głosowaniu 

udział bierze 15 Radnych uprawnionych do głosowania. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy przekroczenia norm pyłów zwiększają 

się, czy są na stałym poziomie.  

Kierownik Delegatury w Suwałkach Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska w Białymstoku Pani Wiesława Blusiewicz przekazała, że 

te przekroczenia norm drobnych pyłów są mniej więcej na stałym poziomie. PM 

2,5 badane od dwóch lat to też trudno jest nam powiedzieć, jaką to ma 

tendencję, bo PM 10 były przekroczenia. Struktura w ogóle emitowanych 

drobnych pyłów trochę się zmienia, dlatego, że większy udział ma ogrzewanie 

na terenie Miasta Suwałk, ciągle podłączone są do sieci miejskiej  i było kilka 

lat temu przekroczenia PM 10, czyli drobnego pyłu ale o większej frakcji, w tej 

chwili tego przekroczenia nie mamy, natomiast mamy w tej drobniejszej frakcji, 

która jest badana od 2-3 lat. Natomiast hałas komunikacyjny zwiększa się coraz 

bardziej.     

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze pytania, może uwagi  do 

przedstawionej informacji.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że przedmiotowe informacje były 

analizowane w dniu dzisiejszym na posiedzeniu Komisji Promocji i Rozwoju 

Powiatu oraz na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej. Zapytał, czy są 

pytania, uwagi do przedstawionych informacji.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem pytań i uwag 

uważa, że „Raport  o stanie środowiska województwa podlaskiego 2015” oraz 

„Informacja Podlaskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska  

o stanie środowiska na terenie powiatów: suwalskiego grodzkiego i suwalskiego 

ziemskiego w 2015 roku” zostały przyjęte (pismo znak: DMS.7016.15.2016  

z dn. 17.10.2016 r. – załącznik Nr 4).  

 

Ad.8.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego „Programu 

współpracy Powiatu Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2017 r.” 
 

 Przewodniczący Rady poprosił Naczelnika Wydziału Programowania, 

Inwestycji i Rozwoju o kilka słów wprowadzenia do przedmiotowego projektu 

uchwały. 
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 Naczelnik Wydziału Programowania, Inwestycji i Rozwoju Konrad 

Charmuszko przekazał, że Program współpracy Powiatu Suwalskiego z 

organizacjami pozarządowymi na rok 2017 projekt wstępnie przygotowany w 

ramach konsultacji międzywydziałowych, między jednostkami, to jakby nadało 

wstępny kształt programu. Natomiast 28 października br. rozpoczęły się 

konsultacje społeczne tego programu i skończyły się 15 listopada. Do tego czasu 

nie wpłynęła żadna opinia, czy uwaga i na dzień dzisiejszy Program współpracy 

jest zamknięty kwotą 96.726 zł. Kwota ta podzielona jest jakby na trzy zadania. 

Część tej kwoty przewidziana jest na realizację zadania polegającego na 

świadczeniu nieodpłatnej pomocy prawnej jest to kwota 60.726 zł. Na zadanie z 

zakresu upowszechniania kultury fizycznej i sportu 26.000 zł, pozostała kwota 

10.000 zł to są zadania inne w zależności od tego jakie organizacje zgłoszą do 

nas inicjatywę, będziemy ewentualnie rozpatrywać to, czy to w procedurze 

konkursowej czy pozakonkursowej.   

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały wraz                 

z uzasadnieniem Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 24 listopada 

2016 r. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski  

poinformował, iż Komisja w dniu 24 listopada br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 5). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

przyjęcia rocznego „Programu współpracy Powiatu Suwalskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 r.” 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XX/124/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 24 listopada 

2016 r. w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy Powiatu 

Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2017 r.” została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 6). 
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Ad.9.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 26 października 2016 r. 

Starosta przekazał do Przewodniczącego Rady Powiatu w Suwałkach petycję 

Pana Mariusza G. zam. Suwałki w sprawie częściowego zniesienia zakazu 

pływania łodzią wędkarską z silnikiem spalinowym  na wybranych jeziorach 

powiatu suwalskiego. Dodał, że na prośbę Przewodniczącego Rady Zarząd 

Powiatu w Suwałkach  przedstawił swoje stanowisko w tej sprawie opiniując  

negatywnie postulaty zawarte w petycji.    

Przewodniczący Rady zapytał, czy Pan Starosta chciałby zabrać głos w tej 

sprawie. 

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że Zarząd Powiatu wniósł wraz z 

tą petycją swoją opinię do Pana Przewodniczącego Rady, aby jej nie 

uwzględniać i nie robić wyłomów w obowiązujących przepisach w uchwale 

Rady Powiatu, która na większości jezior Powiatu Suwalskiego utrzymuje strefę 

ciszy bazując na ustawie o ochronie środowiska i ochronie przyrody, z której 

wynika że przesłanką do podjęcia tego typu ograniczeń jest poziom hałasu, czyli 

akustyka. Mieliśmy taki przypadek w roku 2009, gdzie mieszkańcy sami do nas 

wystąpili z prośbą o objęcie strefą ciszy Jeziora Krzywe, na którym nie był ten 

zakaz wprowadzony, sugerując to właśnie zakłóceniem ciszy dla mieszkańców i 

turystów odpoczywających nad jeziorem. Osoba, która wniosła tą petycję 

wskazuje jeziora, które w większości znajdują się  w strefie ochronnej, czyli w 

obszarze Natura 2000 i w innych obszarach chronionych, więc wydaje mi się, że 

i tak to należałoby tego typu zakazy utrzymywać. Dlatego Zarząd Powiatu 

uważa, że nie należy robić tutaj wyłomów w naszych przepisach i nie dawać 

pretekstu do tego, aby potem kolejni próbowali zmienić zasady, które są dobre 

dla mieszkańców i dla turystów przyjeżdżających na Suwalszczyznę i właśnie 

chwalących te atrakcje w postaci pięknego krajobrazu i ciszy, która sprzyja 

letniemu wypoczynkowi.    

 Przewodniczący Rady przekazał, że przygotowany został projekt uchwały 

w sprawie rozpatrzenia petycji. Państwo Radni otrzymali  ten projekt  wraz  

z materiałami. Projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową  

w dniu 23 listopada br. oraz Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu i Komisję 

Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 23 listopada br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 7).  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 
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 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 24 listopada br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 8). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 24 listopada br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 9). 

  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

rozpatrzenia petycji: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XX/125/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 24 listopada 

2016 r. w sprawie rozpatrzenia petycji została podjęta jednogłośnie (załącznik 

Nr 10). 

 

Ad.10.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie powiatu suwalskiego, których właścicielem  

lub zarządzającym jest Powiat Suwalski oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana Wicestarosty Kowalewskiego 

o kilka słów wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwały. 

 Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał, że grupa mieszkańców 

Gminy Wiżajny wystąpiła z wnioskiem do Zarządu Dróg Powiatowych z prośbą 

o umieszczenie dodatkowego przystanku w miejscowości Wiżajny przy ulicy 

Kalwaryjskiej 26. Pan Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych zorganizował wizję 

lokalną. Taka wizja lokalna odbyła się w miejscowości Wiżajny i stwierdzono, 

że nie ma przeciwskazań, aby ten dodatkowy przystanek tam ustawić. Dlatego 

też Zarząd Powiatu wnioskuje o ustawienie tego przystanku. Zmieni się liczba 

przystanków z 228 na 229 przy drogach powiatowych.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały wraz                 

z uzasadnieniem Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansową w dniu 23 listopada br. i Komisję 

Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 24 listopada br.  
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Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 23 listopada br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 11). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 24 listopada br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 12). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych na terenie powiatu suwalskiego, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Suwalski oraz warunków  

i zasad korzystania z tych przystanków. 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XX/126/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 24 listopada 

2016 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie powiatu 

suwalskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Suwalski 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 13). 

 

Ad.11.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i 

kosztów związanych z usuwaniem i przechowywaniem pojazdów.  

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana Wicestarosty Kowalewskiego 

o kilka słów wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwały. 

 Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał, że na Radę Powiatu został 

nałożony obowiązek corocznego ustalania wysokości opłat za usuwanie i 

przechowywanie pojazdów usuniętych z drogi. Taka uchwała będzie 

podejmowana po raz szósty. Minister Finansów w drodze obwieszczenia w 

Monitorze Polskim w sierpniu bieżącego roku określił maksymalne stawki za 

usuwanie i przechowywanie pojazdów. Projekt uchwały Rady również zawiera 

te maksymalne stawki określone przez Ministra Finansów, z tym że będą one 

niższe na rok przyszły niż w roku bieżącym.  
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Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały wraz                 

z uzasadnieniem Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansową w dniu 23 listopada br. i Komisję 

Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 24 listopada br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 23 listopada br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 14). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 24 listopada br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 15). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usuwaniem  

i przechowywaniem pojazdów.  

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XX/127/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 24 listopada 

2016 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usuwaniem 

i przechowywaniem pojazdów została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 16). 

 

Ad.12.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 

2016 rok. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Skarbnik o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwały.  

 Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała, że w przygotowanym 

projekcie uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie zmian w budżecie 

powiatu na 2016 r. głównymi proponowanymi zmianami mającymi wpływ na 

wielkość budżetu są: zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę 30.000 zł w 

związku z większymi wpływami za usuwanie i przechowywanie pojazdów 

usuniętych z drogi, zmniejszenie dochodów i wydatków o kwotę 4.380 zł w 

związku z decyzją Wojewody Podlaskiego z dnia 7 listopada zmniejszającą 
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dotację celową na realizację dodatku wychowawczego dla dzieci 

przebywających w rodzinach zastępczych w ramach programu Rodzina 500 +, 

zmniejszenie planu dochodów i wydatków o kwotę 3.804 zł w związku z 

waloryzacja ekwiwalentu za prowadzenie upraw leśnych, zmniejszenie planu 

dochodów i wydatków o kwotę 1.209 zł w związku z zakończeniem inwestycji i 

mniejszym niż planowano udziałem środków Gminy Jeleniewo w realizacji 

zadania „Przebudowa drogi powiatowej i gminnej w miejscowości Jeleniewo”, 

zwiększenie planu dochodów o kwotę 4.870 zł w związku z większymi 

wpływami do PFRON z przeznaczeniem tych środków na obsługę zadań 

związanych z PFRON. Pozostałe zmiany polegają na  przesunięciach pomiędzy 

poszczególnymi podziałkami klasyfikacji budżetowej. Po dokonanych zmianach 

budżet wzrośnie o 25.249 zł, deficyt pozostaje bez zmian. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały wraz                 

z uzasadnieniem Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansową w dniu 23 listopada br., Komisję 

Promocji i Rozwoju Powiatu i Komisję Polityki Społecznej w dniu 24 listopada 

br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 23 listopada br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 17). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 24 listopada br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 18). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 24 listopada br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 19). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2016 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 



13 
 

 

Uchwała Nr XX/128/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 24 listopada  

2016 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016 rok została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 20). 

 

Ad.13.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2016 – 2025. 
 

Przewodniczący Rady przekazał, ze przedmiotowy projekt uchwały jest 

konsekwencją zmian wprowadzonych w budżecie. Dodał, że projekt powyższej 

uchwały wraz   z uzasadnieniem Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. 

Projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową w dniu 23 listopada 

br., Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu i Komisję Polityki Społecznej w dniu 

24 listopada br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 23 listopada br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 21). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 24 listopada br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 22). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 24 listopada br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 23). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2016 – 2025: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 
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Uchwała Nr XX/129/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 24 listopada  

2016 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2016 – 2025 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 24). 

 

Ad.14  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków  

i oświadczeń.  

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni otrzymali wraz  

z materiałami projekt budżetu powiatu na 2017 r. oraz projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej  na lata 2017 – 2026,  będzie to przedmiotem najbliższych 

posiedzeń grudniowych. Kolejna sesja planowana jest na dzień 22 grudnia br.  

o godz. 14.00. 

 

Ad.15.  

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 

obrady XX sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 14.30 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 
 
 

                                                                                PRZEWODNICZĄCY RADY  

                                                                                             /-/ Grzegorz Mackiewicz 
 
 
Protokołowała: 
/-/ Monika Szczerbowska 


